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Mindig is érdekelt, hogy külföldön milyen lehet kint élni, tanulni és természetesen szórakozni,
de valahogy sose gondoltam, hogy ténylegesen sikerül ezeket mind megtapasztalnom. Persze
egy pár hónapról beszélünk, de személyes véleményem szerint ez pont elegendő idő arra, hogy
az ember ténylegesen eltudja dönteni, hogy tetszik-e az adott hely vagy sem. Amikor néztem a
partner  intézmények  listáját  őszintén  nem  fordult  meg  a  fejemben,  hogy  Németországot
válasszam, mert német nyelv tudásom egyenlő a nullával, de az egyik csoporttársam ajánlotta,
hogy válasszam Stuttgartot és szerencsére nem bántam meg, hogy ezt a döntést hoztam. Kint
tartózkodásom  során  szerencsére  kellemeset  kellett  csalódnom  az  előbb  említett  nulla
nyelvtudásommal kapcsolatban, ugyanis meglepően sok ember beszél angolul, így szerencsére
kevés nyelvi akadályba botlottam.

Az órák amiken részt vettem angolul voltak megtartva, így szerencsére értettem miről van szó
az előadásokon. Két kötelező tantárgy volt az egyik az intenzív német A1, ami valóban intenzív
volt  a  hétköznap minden napján lévő órákkal,  és  azt  követően „Intercultural  Training”,  ami
gyakorlatilag a német és mások kultúrájának megismeréséről szólt (gyakorlatilag nevezhetjük
csapat építő órának is). Ezen felül még két tantárgyat vettem fel az „Online Marketing” -et és
(ha  már  informatikával  kapcsolatos  képzést  végzek  itthon)  „Information Technology  Service
Management” röviden „ITSM”. Mindkét óra érdekes volt, bár az ITSM kicsit szárazabb volt, így
inkább az Online Marketing óra fogott meg. 

Kint  létem során kollégiumban laktam, bár  itthoni  viszonylatban már szinte egy albérletnek
lehetne nevezni (árban is). A Heilmannstrasse 4 alatt lévő hatalmas épületben kaptunk szállást.
A kollégiumot úgy kell elképzelni, hogy blokkokra van osztva és minden blokkban van egy közös
konya, fürdő és 2-8 szoba. Egy szobában egy ember lakik, szóval így valóban szinte már albérlet
érzés volt csak kicsit többen voltak az épületben. Én egy hatos blokkban voltam, ahol 2 kínai és
3  német  lakótársam  volt,  akik  szerencsére  mind  beszéltek  angolul  és  barátságosak  voltak.
Sajnos mivel nehéz összeegyeztetni ennyi emberrel (főleg úgy, hogy volt, aki este végzett az
óráival), így sajnos nem tudtunk sok közös programot csinálni.



Lakótársaimmal ellentétben a csoporttársaimmal szerencsére sok élményt sikerült szerezni. Az
első hetekben a kinti Buddy-k (az egyetem támogatásával) szerveztek túrákat és programokat,
amiken  sokszor  ingyenes  volt  a  részvétel,  így  nem  teltek  unalmasan  az  első  hetek  sem.
Későbbiekben ahogy elkezdődött mindenkinek az oktatás, már nem volt a Buddy-kal nagyobb
program, de nem a négy fal között töltöttem el én se a szabadidőmet. Sikerült ellátogatnom
Frankfurtba (ahova szerintem mindenkinek érdemes elnézni, ha a közelben van) egy nagyon
szép  hely,  felhőkarcolókkal  és  egy  nagy  bevásárlónegyeddel.  Frankfurt  mellett  eljutottam
Münchenbe is, ami nem tetszett annyira, mint Frankfurt, de ha teheti az ember akkor érdemes
oda is elnézni.  

Persze ha már más helyekről ennyit beszéltem, Stuttgartról is írnék pár szót. Alaphelyzetben
nem  egy  hatalmas  város,  de  mindent  megtalálni  benne.  Lekéne  írnom  pár  szóval  úgy
jellemezném, hogy „kicsi, de még is nagy”. Városközpontja tele van szórakozóhelyekkel, gyors
éttermekkel,  különféle  üzletekkel,  így  akit  az  ilyesmi  érdekli  nem  fog  unatkozni.  A  helyi
tömegközlekedés az SSB-n keresztül működik, megtalálható busz, U-bahn és S-bahn is. Ha van
rá lehetőség érdemes igénybe venni a tömegközlekedést (mert a parkolást megoldani eléggé
necces), ami ezerszer szervezettebb, mint ami itthon található. Akinek érdeklődési köre kicsit az
autók irányába is húz, az biztos tud róla, hogy itt található egy Porsche és egy Mercedez-Benz
múzeum is, ahova szinte bűn nem elmenni. 

Összeségében  a  kint  töltött  félévet  csak  pozitív  élményekkel  zárhatom,  sikerült  magát
Németországot is megismernem és a csoporttársaim kultúráját is kicsit megtapasztalni. Bárki is
kételkedik benne,  hogy belevágjon egy ilyen kalandba,  csak ajánlani  tudom, mert a kezdeti
nehézségek ellenére is azt tudom mondani, hogy nem bántam meg, hogy bele kezdtem.


